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ZAB.0002.11.2023 

Protokół nr LX/23 
z LX Sesji Rady Powiatu we Włocławku 

z dnia 9 listopada 2023 roku  
 
 

1) Otwarcie obrad LX Sesji Rady Powiatu 
 
Pan Zygmunt Stanisław Wierzowiecki - Przewodniczący Rady Powiatu we Włocławku 
w dniu 9 listopada 2023 r. o godz.12:13  otworzył LX Sesję Rady Powiatu we Włocławku. 
Powitał radnych, Pana Romana Gołębiewskiego - Starostę Włocławskiego, Panią Jolantę 
Sakowską - Skarbnika Powiatu, kierowników jednostek organizacyjnych oraz przedstawicieli 
środków masowego przekazu, a także wszystkich obecnych na sali obrad.  
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z art. 15 ust. 1a ustawy o samorządzie 
powiatowym, obrady rady powiatu są transmitowane on-line i utrwalane za pomocą urządzeń 
rejestrujących obraz i dźwięk. Każda osoba uczestnicząca w obradach rady powinna zapoznać 
się ze stosowną informacją zamieszczoną w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na tablicy 
ogłoszeń dotyczącą ochrony danych osobowych.  
Lista zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  
 

2) Stwierdzenie quorum 
 
Przewodniczący Rady poprosił o potwierdzenie swojej obecności poprzez włożenie karty do 
czytnika i przyciśniecie odpowiedniego przycisku.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że aktualnie w obradach Rady Powiatu bierze udział 17 
radnych, co wobec ustawowego składu Rady Powiatu wynoszącego 21 radnych stanowi 
wymagane quorum, a zatem obrady są prawomocne. 
Wydruk obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
 
3) Przedstawienie porządku obrad oraz rozpatrzenie ewentualnych wniosków 

w sprawie jego zmiany.   
 
Przewodniczący Rady powiedział, że w materiałach na sesję radni otrzymali porządek LX 
Sesji Rady Powiatu we Włocławku. Zgodnie z art. 15 ust. 2 ustawy o samorządzie 
powiatowym - Rada Powiatu może wprowadzić zmiany w porządku obrad bezwzględną 
większością głosów ustawowego składu Rady.  
Zgodnie z § 17 ust. 3 Statutu Powiatu Włocławskiego - z wnioskiem o uzupełnienie lub 
zmianę porządku obrad może wystąpić radny, komisja, klub radnych, zarząd, starosta. 
Wniosek powinien zawierać uzasadnienie faktyczne.  
Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem – czy któryś z uprawnionych podmiotów 
chciałby w tej chwili zgłosić wniosek o uzupełnienie lub zmianę ustalonego porządku LX 
sesji?  
Przewodniczący Rady powiedział, że Zarząd Powiatu pismem: 

 z dnia 9 listopada  2023 r.  wniósł o  zmianę porządku obrad polegającą na dodaniu 
punktów, to jest: 

 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru biegłego rewidenta do badania 
sprawozdania finansowego Powiatowego Centrum Zdrowia – Samodzielnego 
Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku.  
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 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawek opłat za usunięcie 
pojazdów z dróg położonych na obszarze powiatu włocławskiego i ich parkowanie na 
parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów powstałych w wyniku odstąpienia od 
usunięcia pojazdu na 2024 r. 

 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyznaczenia linii komunikacyjnych 
w publicznym transporcie zbiorowym, dla których organizatorem jest Powiat 
Włocławski oraz wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług 
w zakresie publicznego transportu zbiorowego. 

 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie i 
przechowywanie statków lub obiektów pływających w 2024 r. 

 Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 
przystanków komunikacyjnych, których właścicielem i zarządzającym jest Powiat 
Włocławski udostępnionych dla operatorów i przewoźników oraz warunków i zasad 
korzystania z tych obiektów. 

 Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2023 – 2040. 

 Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 
Powiatu Włocławskiego na rok 2023.  

Wniosek zarządu powiatu oraz uzasadnienie faktyczne radni otrzymali w dniu sesji (załącznik 
nr 3 do niniejszego protokołu).    
Przypominał, że procedura głosowania wygląda w ten sposób, że przystępując do głosowania 
są Państwo zobowiązani do przyciśnięcia odpowiedniego przycisku na pulpicie, to jest 
odpowiednio „za” – zielony przycisk z literą Z,  „przeciw” – czerwony przycisk z literą P, 
„wstrzymuję się” – żółty z literą W.  
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za zmianą porządku obrad polegającą na dodaniu 
punktu, jako punktu 9 w brzmieniu: 
9) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru biegłego rewidenta do badania 
sprawozdania finansowego Powiatowego Centrum Zdrowia – Samodzielnego Publicznego 
Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku.  
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania:  
Za – 16 
Przeciw – 1  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.   
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnieniu 
w realizowanym porządku obrad projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za zmianą porządku obrad polegającą na dodaniu 
punktu, jako punktu 10 w brzmieniu: 
10) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawek opłat za usunięcie pojazdów 
z dróg położonych na obszarze powiatu włocławskiego i ich parkowanie na parkingu 
strzeżonym oraz wysokości kosztów powstałych w wyniku odstąpienia od usunięcia pojazdu 
na 2024 r. 
Poprosił  o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania:  
Za – 17 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.   
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Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnieniu 
w realizowanym porządku obrad projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za zmianą porządku obrad polegającą na dodaniu 
punktu, jako punktu 11 w brzmieniu: 
11) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyznaczenia linii komunikacyjnych 
w publicznym transporcie zbiorowym, dla których organizatorem jest Powiat Włocławski 
oraz wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego 
transportu zbiorowego. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania:  
Za – 17 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.   
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnieniu 
w realizowanym porządku obrad projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za zmianą porządku obrad polegającą na dodaniu 
punktu, jako punktu 12 w brzmieniu: 
12) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie 
i przechowywanie statków lub obiektów pływających w 2024 r. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania:  
Za – 17 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.   
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnieniu 
w realizowanym porządku obrad projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za zmianą porządku obrad polegającą na dodaniu 
punktu, jako punktu 13 w brzmieniu: 
13) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia przystanków 
komunikacyjnych, których właścicielem i zarządzającym jest Powiat Włocławski 
udostępnionych dla operatorów i przewoźników oraz warunków i zasad korzystania z tych 
obiektów. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania:  
Za – 18 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.   
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnieniu 
w realizowanym porządku obrad projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za zmianą porządku obrad polegającą na dodaniu 
punktu, jako punktu 14 w brzmieniu: 
14) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2023 – 2040. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania:  
Za – 18 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
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Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.   
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnieniu 
w realizowanym porządku obrad projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za zmianą porządku obrad polegającą na dodaniu 
punktu, jako punktu 15 w brzmieniu: 
15) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 
Powiatu Włocławskiego na rok 2023.  
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania:  
Za – 18 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.   
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnieniu 
w realizowanym porządku obrad projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady zapytał – czy któryś z uprawnionych podmiotów chciałby w tej chwili 
zgłosić wniosek o uzupełnienie lub zmianę ustalonego porządku obrad LX sesji? Radni nie 
złożyli wniosków.  
Przewodniczący Rady poinformował, że porządek obrad uwzględniający zmiany radni 
otrzymali w dniu sesji.  
Przewodniczący Rady poinformował, iż porządek składa się z 17 punktów i przystąpił do 
realizacji porządku obrad dzisiejszej sesji.  
Porządek obrad stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  
 
4) Przyjęcie protokołu nr LIX/23 (59) z dnia 12 października 2023 roku. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z paragrafem 27 ust. 1 pkt 3 Statutu Powiatu 
Włocławskiego został sporządzony protokół z obrad LIX Sesji, który był do wglądu 
w Kancelarii Przewodniczącego Rady oraz w Biuletynie Informacji Publicznej.  
Do dnia dzisiejszego nie zgłoszono zastrzeżeń lub poprawek do protokołu.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy sprzeciwu, a sprzeciwu nie było, to 
stwierdził, że rada powiatu przyjęła protokół nr LIX/23 z dnia 12 października 2023 r. 
 
5) Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 

12 października 2023 r. do 26 października  2023 r. Sprawozdanie Starosty 
Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 27 października 
2023 r. do dnia sesji.  

 
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z art. 12 pkt 4 ustawy o samorządzie 
powiatowym oraz § 69 Statutu Powiatu – Rada Powiatu rozpatruje sprawozdanie z wykonania 
uchwał rady i jego działalności między sesjami oraz sprawozdanie starosty z działalności 
zarządu od dnia przekazania radzie sprawozdania zarządu z wykonania uchwał rady i jego 
działalności pomiędzy sesjami do dnia sesji.  
W dniu dzisiejszej sesji radni otrzymali sprawozdanie Starosty.  
Przewodniczący Rady ogłosił 10 minut przerwy celem zapoznania ze sprawozdaniem. 
Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady i zapytał czy są pytania, uwagi do 
przedstawionego sprawozdania?    
Radnie nie wnieśli uwag.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 9 listopada 2023 r. przyjęła 
Sprawozdanie Zarządu Powiatu i Sprawozdanie Starosty Włocławskiego.  
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Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 
12 października 2023 r. do 26 października  2023 r. stanowi załącznik nr 12 do niniejszego 
protokołu. Sprawozdanie Starosty Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od 
dnia 27 października 2023 r. do dnia sesji stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 
 
6) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia dwóch placówek opiekuńczo – 

wychowawczych i zapewnienia wspólnej obsługi administracyjnej, finansowej, 
organizacyjnej oraz specjalistycznej.  

 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy utworzenia z dniem 
1 stycznia 2024 r. Placówki Opiekuńczo-Wychowawczej pod nazwą ,,Zacisze” oraz Placówki 
Opiekuńczo – Wychowawczej „Zakątek” z siedzibą w Nasiegniewie. 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Karola Matusiaka – Przewodniczącego Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Karol Matusiak – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu powiedział, 
że komisja na posiedzeniu w dniu 30 października 2023 r. analizowała projekt uchwały 
w sprawie utworzenia dwóch placówek opiekuńczo – wychowawczych i zapewnienia 
wspólnej obsługi administracyjnej, finansowej, organizacyjnej oraz specjalistycznej. Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady poprosił o uzupełnienie paragrafu 7, gdzie jest mowa o wejściu w życie 
uchwały daty – 9 listopada 2023 r.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania:  
Za – 19 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 9 listopada 2023 r. została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie utworzenia dwóch placówek 
opiekuńczo – wychowawczych i zapewnienia wspólnej obsługi administracyjnej, finansowej, 
organizacyjnej oraz specjalistycznej stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.   
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 9 listopada 2023 r. w sprawie utworzenia 
dwóch placówek opiekuńczo – wychowawczych i zapewnienia wspólnej obsługi 
administracyjnej, finansowej, organizacyjnej oraz specjalistycznej stanowi załącznik nr 16 do 
niniejszego protokołu.   
 Przewodniczący Rady przekazał prowadzenie dalszych obrad Pani Jadwidze Błaszkiewicz – 
Wiceprzewodniczącej Rady.  



 6

 
7) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia rocznego „Programu 

współpracy Powiatu Włocławskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 
podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego 
i o wolontariacie na 2024 rok”.  

 
Wiceprzewodniczący Rady powiedziała, że projekt uchwały dotyczy uchwalenia na rok 2024 
programu współpracy Powiatu Włocławskiego z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami, których cele statutowe obejmują prowadzenie działalności pożytku publicznego. 
Do projektu uchwały dołączony jest załącznik zawierający postanowienia zawarte w dwunastu 
rozdziałach.  
Wiceprzewodniczący Rady poprosiła Pana Karola Matusiaka – Przewodniczącego Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Karol Matusiak – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu powiedział, 
że komisja na posiedzeniu w dniu 30 października 2023 r. analizowała projekt uchwały 
w sprawie uchwalenia rocznego „Programu współpracy Powiatu Włocławskiego 
z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 
ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2024 rok”. Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Wiceprzewodniczący Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 
Radni nie podjęli dyskusji.  
Wiceprzewodniczący Rady powiedziała, że jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to przystąpiła  
do procedury głosowania uchwały. 
Poprosiła o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania:  
Za – 19 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Wiceprzewodniczący Rady stwierdziła, że 
uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 9 listopada 2023 r. została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku  w sprawie uchwalenia rocznego „Programu 
współpracy Powiatu Włocławskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 
podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego 
i o wolontariacie na 2024 rok” stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.   
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 9 listopada 2023 r. w sprawie uchwalenia 
rocznego „Programu współpracy Powiatu Włocławskiego z organizacjami pozarządowymi 
oraz innymi podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie na 2024 rok” stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu.   
 
8) Informacja Zarządu Powiatu o stanie realizacji zadań oświatowych w roku 

szkolonym 2022/2023 w szkołach i placówkach prowadzonych przez Powiat 
Włocławski. 

 
Wiceprzewodniczący Rady powiedziała, że stosownie do przepisów art. 11 ust. 7 ustawy 
z dnia 14 grudnia 2016 r. Prawo oświatowe - organ wykonawczy jednostki samorządu 
terytorialnego, przedstawia organowi stanowiącemu jednostki samorządu terytorialnego 
informację o stanie realizacji zadań oświatowych tej jednostki za poprzedni rok szkolny, 
w tym o wynikach egzaminu maturalnego i egzaminu zawodowego. 
Wiceprzewodniczący Rady powiedziała, że radni otrzymali stosowną informację.  
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Wiceprzewodniczący Rady  Karola Matusiaka – poprosiła Przewodniczącego Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu o przedstawienie prac nad informacją.  
Pan Karol Matusiak – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu powiedział, 
że komisja na posiedzeniu w dniu 30 października 2023 r. analizowała Informację Zarządu 
Powiatu o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolonym 2022/2023 w szkołach 
i placówkach prowadzonych przez Powiat Włocławski.  
Wiceprzewodniczący Rady otworzyła dyskusję nad przedłożoną informacją. 
Radni nie podjęli dyskusji.  
Wiceprzewodniczący Rady powiedziała, że jeżeli nie ma głosów w dyskusji i jeżeli nie 
usłyszy głosów sprzeciwu, a głosów sprzeciwu nie było, to stwierdziła 
m, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 9 listopada 2023 r. przyjęła Informację.  
Informacja Zarządu Powiatu o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolonym 
2022/2023 w szkołach i placówkach prowadzonych przez Powiat Włocławski stanowi 
załącznik nr 20 do niniejszego protokołu.  
 
9) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru biegłego rewidenta do badania 

sprawozdania finansowego Powiatowego Centrum zdrowia – Samodzielnego 
Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku.  

 
Wiceprzewodniczący Rady powiedziała, że projekt uchwały dotyczy wyboru Biura 
Audytorsko Rachunkowego z Warszawy do przeprowadzenia badania sprawozdania 
finansowego Powiatowego Centrum Zdrowia - Samodzielnego Publicznego Zespołu 
Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za rok 2023. 
Wiceprzewodniczący Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 
Radni nie podjęli dyskusji.  
Wiceprzewodniczący Rady powiedziała, że jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to poprosiła 
o uzupełnienie paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 9 listopada 
2023 r.  
Wiceprzewodniczący Rady przystąpiła do procedury głosowania uchwały. 
Poprosiła o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania:  
Za – 19 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Wiceprzewodniczący Rady stwierdziła, że 
uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 9 listopada 2023 r. została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie wyboru biegłego rewidenta do 
badania sprawozdania finansowego Powiatowego Centrum zdrowia – Samodzielnego 
Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku stanowi załącznik nr 22 
do niniejszego protokołu.   
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 9 listopada 2023 r. w sprawie wyboru biegłego 
rewidenta do badania sprawozdania finansowego Powiatowego Centrum zdrowia – 
Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku stanowi 
załącznik nr 23 do niniejszego protokołu.   
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10) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawek opłat za usunięcie 
pojazdów z dróg położonych na obszarze powiatu włocławskiego i ich parkowanie 
na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów powstałych w wyniku odstąpienia 
od usunięcia pojazdu na 2024 r. 

Wiceprzewodniczący Rady powiedziała, że rada powiatu w myśl art. 130a ustęp 6 ustawy 
Prawo o ruchu drogowym ustala corocznie, w drodze uchwały, wysokość opłat za usunięcie 
i przechowywanie usuniętego z drogi pojazdu oraz wysokość kosztów powstałych w razie 
odstąpienia od usunięcia pojazdu.  
Wiceprzewodniczący Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 
Radni nie podjęli dyskusji.  
Wiceprzewodniczący Rady powiedziała, że jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to przystąpiła do 
procedury głosowania uchwały.  
Poprosiła o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania:  
Za – 19 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Wiceprzewodniczący Rady stwierdziła, że 
uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 9 listopada 2023 r. została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie ustalenia stawek opłat za usunięcie 
pojazdów z dróg położonych na obszarze powiatu włocławskiego i ich parkowanie na 
parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów powstałych w wyniku odstąpienia od usunięcia 
pojazdu na 2024 r. stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 9 listopada 2023 r. w sprawie ustalenia stawek 
opłat za usunięcie pojazdów z dróg położonych na obszarze powiatu włocławskiego i ich 
parkowanie na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów powstałych w wyniku 
odstąpienia od usunięcia pojazdu na 2024 r. stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu.  
 
11) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyznaczenia linii komunikacyjnych 

w publicznym transporcie zbiorowym, dla których organizatorem jest Powiat 
Włocławski oraz wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług 
w zakresie publicznego transportu zbiorowego. 

 
Wiceprzewodniczący Rady powiedziała, że projekt uchwały dotyczy wyznaczenia ośmiu 
linii komunikacyjnych w powiatowych przewozach pasażerskich, dla których organizatorem 
jest powiat włocławski.  
Wiceprzewodniczący Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 
Radni nie podjęli dyskusji.  
Wiceprzewodniczący Rady powiedziała, że jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to przystępuje 
do procedury głosowania uchwały. 
Poprosiła o przyciśniecie odpowiedniego przycisku. 
Wyniki głosowania: 
Za – 19 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Wiceprzewodniczący Rady stwierdziła, że 
uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 9 listopada 2023 r. została podjęta.  
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Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie wyznaczenia linii komunikacyjnych 
w publicznym transporcie zbiorowym, dla których organizatorem jest Powiat Włocławski 
oraz wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego 
transportu zbiorowego stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 9 listopada 2023 r. w sprawie wyznaczenia linii 
komunikacyjnych w publicznym transporcie zbiorowym, dla których organizatorem jest 
Powiat Włocławski oraz wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług 
w zakresie publicznego transportu zbiorowego stanowi załącznik nr 29 do niniejszego 
protokołu.  
 
12) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie 

i przechowywanie statków lub obiektów pływających w 2024 r. 
 
Wiceprzewodniczący Rady powiedziała, że projekt uchwały dotyczy ustalenia opłat za 
usunięcie i przechowywanie obiektów pływających z obszaru wodnego powiatu 
włocławskiego w 2024 r.   
Wiceprzewodniczący Rady otworzyła dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały. 
Radni nie podjęli dyskusji.  
Wiceprzewodniczący Rady powiedziała, że jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to przystępuje 
do procedury głosowania uchwały.  
Poprosiła o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku. 
Wyniki głosowania:  
Za – 19 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Wiceprzewodniczący Rady stwierdziła, że 
uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 9 listopada 2023 r. została podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie ustalenia wysokości opłat za 
usunięcie i przechowywanie statków lub obiektów pływających w 2024 r. stanowi załącznik 
nr 31 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 9 listopada 2023 r. w sprawie ustalenia 
wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie statków lub obiektów pływających w 2024 r. 
stanowi załącznik nr 32 do niniejszego protokołu. 
 
13) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 

przystanków komunikacyjnych, których właścicielem i zarządzającym jest Powiat 
Włocławski udostępnionych dla operatorów i przewoźników oraz warunków 
i zasad korzystania z tych obiektów. 

 

Wiceprzewodniczący Rady powiedziała, że projekt uchwały dotyczy zmiany załącznika nr 1 
tabeli nr 1- która dotyczy wykazu przystanków na drodze powiatowej  Nieszawa – Gąbinek- 
Włocławek, tabeli nr 20 – która dotyczy wykazu przystanków na drodze powiatowej 
Lubraniec – Boniewo – Cetty oraz tabeli nr 40 – która dotyczy wykazu przystanków na 
drodze powiatowej Chodecz - Kaliska – Lubień Kujawski.  
Wiceprzewodniczący Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 
Radni nie podjęli dyskusji.  
Wiceprzewodniczący Rady powiedziała, że jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to przystępuje 
do procedury głosowania. 
Poprosiła o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku. 
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Wyniki głosowania:  
Za – 19 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 33 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Wiceprzewodniczący Rady stwierdziła, że 
uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 9 listopada 2023 r. została podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniający uchwałę w sprawie określenia 
przystanków komunikacyjnych, których właścicielem i zarządzającym jest Powiat 
Włocławski udostępnionych dla operatorów i przewoźników oraz warunków i zasad 
korzystania z tych obiektów stanowi załącznik nr 34 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 9 listopada  zmieniająca uchwałę w sprawie 
określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem i zarządzającym jest Powiat 
Włocławski udostępnionych dla operatorów i przewoźników oraz warunków i zasad 
korzystania z tych obiektów stanowi załącznik nr 35 do niniejszego protokołu. 

 
14) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2023 – 2040. 
 
Wiceprzewodniczący Rady powiedziała, że projekt uchwały dotyczy zmian w załączniku nr 
1 i 2 wieloletniej prognozy finansowej powiatu włocławskiego.  
Wiceprzewodniczący Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 
Radny Kazimierz Kaca poprosił, aby skarbnik przedstawiła zarówno zmiany w WPF, jak 
i w budżecie.   
Pani Jolanta Sakowska – Skarbnik Powiatu poinformowała, że zmiany wieloletniej 
prognozy finansowej dokonuje się poprzez doprowadzenie do zgodności z uchwałą 
budżetową. Zmiany dotyczą załącznika nr 1 i nr 2. W załączniku nr 2 są uwidocznione 
przedsięwzięcia, które realizuje się w perspektywie wieloletniej.  W związku z otwarciem 
ofert na zadaniach inwestycyjnych, zarówno na zadaniach dotyczących realizacji inwestycji 
drogowych, jak i w pozostałych, skarbnik przedstawiła zmiany, które wymagałyby dokonania 
zmian dotyczących roku 2024 wieloletniej prognozie finansowej. Będzie to również miało 
swoje odniesienie przy projekcie budżetu na rok 2024, który jest obecnie przygotowywany. 
Jeżeli chodzi o drogę Lubraniec - Kruszynek etap I, to w 2024 roku dokonuje się 
przeniesienia nakładów z roku bieżącego o 597 000 zł w związku z toczącym się 
postępowaniem administracyjnym. Dotyczy to odszkodowania i te środki 597 000 zł, należy  
przenieść z bieżącego roku na rok przyszły z uwagi na to, że toczące postępowanie nie będzie 
zakończone w bieżącym roku. Następne zadanie to droga Czerniewiczki - Ossówek i tutaj 
zwiększa się dofinansowanie do tego zadania z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg do 
kwoty 3 136 248 zł i tym samym zmniejsza się środki własne o kwotę 2 068 326 zł. Łączne 
nakłady na 2024 rok na zadanie to jest 6 272 498 zł. Poprzednio to była kwota 7 989 184 zł. 
Kolejne zadanie, które wymaga zmian w wieloletnie prognozie finansowej, to rozbudowa 
drogi powiatowej Izbica Kuj. – Boniewo – Borzymie. To zadanie było zaplanowane 
wysokości 10 030 000 na rok 2024. W bieżącym roku kwota w planie tj. 526 316 zł. Zadanie 
ma dofinansowania w wysokości 10 mln zł z Polskiego Ładu Inwestycje Strategiczne 
i w związku z tym dotyczy to warunków realizacji zadań z Polskiego Ładu. Ta kwota 
w bieżącym roku przeznaczona jest na zaliczkę, natomiast po otwarciu ofert zadanie wymaga 
zwiększenia nakładów w planie na rok przyszły, ponieważ najtańsza oferta jest wyższa 
o 3 421 882 zł. W związku z powyższym, po zmianie, którą rada dokona, wartość zadania 
w planie będzie wynosiła na rok przyszły 13 451 882 zł. Następne zadanie, które również 
wymaga zmiany, to jest rozbudowa drogi Polówka - Stary Brześć Po otwarciu ofert można 
dokonać zmniejszenia nakładów ogółem o 4 354 888 zł. Głównie zmniejsza się wartość ze 
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środków własnych. Ogółem wartość zadania wtedy wynosiła 9 512 485 zł. Dofinansowanie 
jest z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg 2 196 106 zł. Ta wartość dofinansowania nie 
uległa zmianie, natomiast to zmniejszenie o 4 mln zł dotyczy zmniejszenia w pozycji środki 
własne. Po tej zmianie wartość tego zadania będzie wynosiła 5 157 598 zł. Kolejne zadanie, 
w którym należy dokonać zmiany w roku 2024, tj. przebudowa drogi powiatowej Chodecz – 
Kaliska – Lubień Kuj.  W związku z otwarciem ofert, najtańsza oferta jest niższa od środków 
zabezpieczonych w planie na 2024 rok o 753 210 zł. W związku z tym nakłady ogółem na 
zadaniu to będzie 2 358 022 zł. Zadanie jest dofinansowane z Rządowego Funduszu Rozwoju 
Dróg. Środki własne w tym zadaniu to 918 118 zł na rok 2024.  Kolejnym zadaniem jest 
zadanie pod nazwą przebudowa drogi powiatowej Kowal – Dobrzelewice - Baruchowo. 
Również po otwarciu ofert zmniejsza się plan na rok przyszły na tym zadaniu o 169 045 zł, 
w tym dofinansowanie z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg - 893 352 zł. Kolejne zadanie 
to jest przebudowa drogi powiatowej Jaranowo – Brześć Kujawski. Również zmniejsza się 
nakłady o 71 054 zł, na rok przyszły dofinansowane jest z programu Polski Ład Program 
Inwestycji Strategicznych w kwocie 3 930 655 zł. Środki własne na to zadanie to w roku 
bieżącym 214 473 zł na zaliczkę. W programie Polski Ład jest to wymagane. W roku 
przyszłym 28 290 zł. Kolejnym zadaniem, które ulega zmianie, to jest przebudowa drogi 
powiatowej Osiecz Wielki – Chodecz. Zmniejsza się wartość na przyszły rok o 74 084 zł. 
Wartość całych nakładów na tym zadaniu w perspektywie bieżącego roku i przyszłego to 
1 046 971 zł. Środki z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg to 603 828 zł. Środki własne 
powiatu to 443 143 zł. Kolejnym zadaniem, które wymaga zmiany wieloletniej prognozie na 
2024 rok to są dwa zadania, które są wpisane, zarówno do budżetu tego roku, jak 
i w perspektywie na 2024 - budowie nowego boiska wielofunkcyjnego, zarówno 
w Powiatowym Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Chodzczu, jak 
i w Lubrańcu - Marysinię. To zadanie ma dofinansowanie z Ministerstwa Sportu w programie 
Olympia. W związku z otwarciem ofert na zadaniu PCKZiU Chodecz okazało się, że oferta 
najtańsza była wyższa o 3 279 998 zł, należy zwiększyć plan wieloletniej prognozie na to 
przedsięwzięcie o tą kwotę i również na budowie boiska w Lubrańcu - Marysinię o 3 079 988  
zł. Jeżeli chodzi o zmiany w wieloletniej prognozie, to skarbnik przedstawiła przedsięwzięcia.  
Jeżeli chodzi o zmiany w budżecie, to dotyczą one zarówno dochodów, jak i wydatków. 
Zmiany dotyczą podstaw takich, jak decyzje wojewody kujawsko - pomorskiego. Tutaj są 
zmiany w dotacjach celowych na zadania własne, na zadania zlecone i takie decyzje 
otrzymano. Te zwiększenia to wielkość 263 604 zł, zarówno na rozdział dotyczący 
gospodarki gruntami, zadania zakresu geodezji, jak i administracji rządowej. Ponadto tak, jak 
co miesiąc otrzymuje się środki z Funduszu Pomocy Ukrainie i też wprowadza się, zarówno 
po dochodach, jak i po wydatkach, w jednostkach oświatowych. Ponadto uwalnia odsetki od 
środków na rachunku o  53 693 zł. Urealnia się również dochody domów pomocy społecznej, 
tj.: Kurowa, Rzeżewa, Kowala.  W Domu Pomocy w Kowalu, w związku z otrzymaną 
darowizną na 100 000 zł z Fundacji Orlen dla domu pomocy społecznej to także również tą 
kwotę oprócz odpłatności za pobyt mieszkańców, wprowadza się po stronie wydatków. Jest to 
wsparcie dla domu pomocy społecznej z Fundacji do projektu Bezpieczny Azyl dla 
Mieszkańców z Otępieniem. Wprowadza się do budżetu również zadanie w Powiatowym 
Zarządzie Dróg zakup samochodu - 100 000 zł, z uwagi na to, że zużywa się tabor 
w zakładzie. W Starostwie Powiatowym wprowadza się do zadania, które otworzyło się na 
poprzedniej sesji, zakup nieruchomości dla DPS w Kowalu. Na przedniej sesji była kwota 
2 000 zł na operat. Teraz zwiększa się tą kwotę o 98 000 zł w związku z tym, że taka wartość 
wynika z operatu szacunkowego. To będzie zakup działki o powierzchni 0,1397 ha, położonej 
w obrębie miasta Kowala i będzie służyła jednostce. Dokonuje się  również zmiany 
dotyczącej klasyfikacji budżetowej, przeniesienia między działami, rozdziałami 
w jednostkach, w takich jednostkach również, jak jednostki oświatowe, czyli szkoły, jak 



 12

i poradnie. Wynika to również ze zmian w arkuszach organizacyjnych roku szkolnego 
2023/2024. 
Pan Roman Gołębiewski – Starosta Włocławski poinformował, że otworzone zostały oferty 
na siedem zadań drogowych, które chce się rozpocząć w tym roku, ale one będą miały główne 
odzwierciedlenie w roku 2024. Jeszcze z obecnego naboru na rok 2023 Rządowego Funduszu 
Rozwoju Dróg chce się zrealizować drogę Czerniewiczki - Ossówek w gminie Kowal  
związana z rozwojem potencjalnej strefy ekonomicznej. To, że ogłosiło się przetargi w tym 
momencie, to okazuje się, że było to dobrą decyzją, bo oferta na tę drogę jest niższa niż 
w latach poprzednich – ok. 6 mln zł, 50% dofinansowanie. Kolejnym elementem są cztery 
drogi z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg, ale z naboru na rok 2024, który w tym roku 
z oczywistych względów był przyspieszony, w jednym wniosku składało się trzy drogi tj.: 
ulice w Lubieniu Kujawskim, ulice w Chodczu oraz drogę w Bogusławicach.  Zakładano 
ogólny koszt ok. 5 700 000 zł.  Łącznie te trzy drogi okazały się tańsze o  ok. 1 mln zł. Na te 
trzy zadania jest 60% dofinansowania i także niebawem podpisze się umowy z najtańszymi 
oferentami. Podobnie sprawa przedstawia się z drogą Stary Brześć – Polówka. W tej chwili, 
nie ma pełnego 60% dofinansowania, ale mając na względzie nawet oszczędności z tego 
przetargu, o którym mówił starosta wcześniej, w kwocie ok. 1 mln zł, można powiedzieć, że  
na tą drogę w przyszłym roku będzie się posiadać 60% dofinansowania, a wartość zadania po 
przetargu niecałe 5 mln zł przy wsparciu w wysokości, o której mówił starosta. Następnymi 
elementami drogowymi, które będzie się realizować są to drogi wsparte z Rządowego 
Funduszu Inwestycji Strategicznych realizowanego przez BGK Polski Ładu, ul. Mickiewicza 
w Brześciu Kuj. Ona praktycznie otrzymała 98% dofinansowania. Przetarg też zmieścił się 
w zakładanych kosztach ok. 4 mln zł i praktycznie z bardzo znikomym udziałem wkładu 
własnego. Te inwestycje będzie się rozpoczynać. Następne zadanie to droga Lubomin - Izbica 
Kujawska. Otrzymano dofinansowanie wysokości 10 mln zł, po przetargu najtańsza oferta 
niecałe, 14 mln zł. Z dość znaczącym, 70% dofinansowaniem tę drogę zrealizuje się i ta 
decyzja, że nie realizowało się jej przy wsparciu 25% czy 30% dofinansowaniem ze względu 
na wzrost cen była właściwa. Na wszystkie te siedem odcinków dróg będzie się chciało jak 
najszybciej podpisać umowy i rozpocząć roboty. Jeżeli chodzi o sprawy drogowe, na 
najbliższą przyszłość, w perspektywie tygodnia ogłosi się przetarg na ścieżkę rowerową 
Mostki-Kowal. Jest zapewnienie, że środki w przyszłym roku znajdą się z tzw. reużycia RPO 
Województwa Kujawsko – Pomorskiego. Bardzo dobrze, że złożyło się wniosek i jest się na 
liście rankingowej i to gwarantuje pozyskanie tych środków w wysokości 85% wartości 
zadania. Toczy się dyskusja czy będą to pożyczki, czy dotacje w 85% umarzalne. Każdy zdaje 
sobie sprawę, że nie ma to wielkiego znaczenia poza papierowymi zapisami i pewnymi 
wskaźnikami.  Ważne, że 85% środków trafi do budżetu powiatu. Jeśli chodzi o najbliższą 
przyszłość, o zadania drogowe, o nowych zadaniach  będzie się dyskutować przy okazji 
budżetu na 2024 rok, gdzie niebawem rozpocznie się te prace. Jeśli chodzi o inne zadania, to 
odbywają się zgodnie z planem. Na ukończeniu są placówki opiekuńczo-wychowawcze 
w Nasiegniewie. Dzisiaj formalnie zostały utworzone.  Bardzo ważną sprawą jest sprawa hal 
sportowych. Otworzono przetarg przy Powiatowym Centrum Kształcenia Zawodowego 
i Ustawicznego w Chodczu. Wartość tego zadania 8 500 000 zł, maksymalne dofinansowania 
ok. 2 700 000 zł. Zakładano, że koszt będzie wyższy, bo nie realizuje się hali o typowo lekkiej 
konstrukcji, nieogrzewanej itp., tylko chce się ją wykonać w standardzie  nieodbiegającym od 
typowych hal. Prowadzone są rozmowy, aby te inwestycje wsparte były także z budżetu 
województwa. W związku z tym rozpoczyna się inwestycję, bo jest XXI wiek i te  hale  są 
szkołom potrzebne  a bardzo trudno znaleźć inne źródło finansowania na obiekty sportowe, 
w innych działaniach. W perspektywie kilku tygodni ogłosi się także przetarg na halę 
w Lubrańcu – Marysinie. W najbliższym czasie będzie się rozmawiać o kolejnych sprawach, 
które znajdą się w budżecie roku 2024. 
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Wiceprzewodniczący Rady w związku z brakiem dalszych głosów w dyskusji, poprosiła 
o uzupełnienie paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 9 listopada 
2023 r.  
Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały. 
Poprosiła o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania:  
Za – 19 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 36 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Wiceprzewodniczący Rady stwierdziła, że 
uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 9 listopada 2023 r. została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2023 – 2040 stanowi 
załącznik nr 37 do niniejszego protokołu.  
projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2023 – 2040 stanowi załącznik nr 38 do 
niniejszego protokołu.  
 
15) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2023.  
 
Wiceprzewodniczący Rady powiedziała, że projekt uchwały dotyczy zmian w planie 
dochodów i  wydatków oraz na wniosek dysponentów środków budżetowych. 
Wiceprzewodniczący Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 
Radni nie podjęli dyskusji.  
Wiceprzewodniczący Rady w związku z brakiem głosów w dyskusji poprosiła o uzupełnienie 
paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 9 listopada 2023 r.  
Wiceprzewodniczący Rady przystąpiła do procedury głosowania uchwały. 
Poprosiła o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania:  
Za – 19 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 39 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Wiceprzewodniczący Rady stwierdziła, że 
uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 9 listopada 2023 r. została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2023 stanowi załącznik nr 40 do niniejszego 
protokołu.   
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 9 listopada 2023 r. zmieniająca uchwałę 
w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2023 stanowi załącznik nr 41 
do niniejszego protokołu.   
Wiceprzewodniczący Rady przekazała dalsze prowadzenie obrad Przewodniczącemu Rady.  
 
16) Oświadczenia radnych. 
 
Przewodniczący Rady przypominał, że w ramach realizacji tego punktu mogą być 
wygłaszane lub składane na piśmie do protokołu wyłącznie oświadczenia radnych. 
Przypominał, że interpelacje i zapytania składane są na piśmie do przewodniczącego rady, 
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który przekazuje je niezwłocznie staroście. Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś z radnych 
chce wygłosić lub złożyć na piśmie do protokołu oświadczenie?  
Radny Marek Jaskulski powiedział, że niedawno było otwarcie nowego budynku przy ul. 
Szpitalnej. Mieszkańcy powiatu, a nawet okolic, są bardzo zadowoleni z jego 
funkcjonowania. Jest jeden problem. Kiedyś była apteka, która funkcjonowała na terenie 
zakładu i ludzie się przyzwyczaili, zwłaszcza starsi ludzie, że na miejscu kupili potrzebne 
leki, akcesoria itd. Wówczas byłby to już kompletny w 100% budynek.  Należałoby 
doprowadzić, pomóc nawet doprowadzić, aby ten punkt apteczny tam powstał. Są to ludzie 
starsi, najbliższa apteka jest kilkaset metrów i dla nich jest to problem.  
Starosta Włocławski wyjaśnił sytuację, jaka w tym temacie obecnie panuje. Umieszczenie 
apteki w nowym budynku Powiatowego Centrum Zdrowia przez najbliższe lata nie jest 
możliwe. W związku z tym, że ten obiekt otrzymał znaczące dofinansowanie z RPO  
Województwa Kujawsko-Pomorskiego i to wyklucza działalność niezwiązaną z kontraktem 
z NFZ pod każdym innym względem. Znając pewien problem, związany z pacjentami 
dyskutowano o tym. Nie chce się jednak ryzykować takiego rozwiązania, bo ono było 
niemożliwe, żeby nie stracić bardzo znaczącego dofinansowania w kwocie 30 mln zł.  Kwota 
28 mln zł już wpłynęła na konto, w ostatnich dniach złożony został wniosek o płatność 
ostateczną. Starosta ma nadzieję, że uda się to szybko zrealizować. Pewnie tak duża 
inwestycja będzie wiązała się z kontrolami, ale sprawnie to przebiegło, tym bardziej, to jest 
uzasadnieniem, że tego zadania nie realizowało się. Próbuje się rozwiązać ten problem i od 
początku  postępuje się zgodnie z harmonogramem.  Jest już pomysł. Jeśli uda się zrealizować 
kolejną inwestycję w zakresie rozbudowy budynku E, a jest opracowana kompletna 
dokumentacja projektowa, to pozostała ocena w systemie Jowisz i ewentualny nabór 
w ramach Funduszu Europejskich dla Kujaw i Pomorza w nowej perspektywie, bo to zadanie 
jest zapisane w polityce terytorialnej. Jest pewna gwarancja środków finansowych na 
realizację zadania. Chce się  wygospodarować pomieszczenia „w starej części budynku E”, 
które nie były, bądź nie będą finansowane ze środków europejskich i te pomieszczenia 
w otwartym przetargu, na wolnym rynku przekazać potencjalnym, zainteresowanym na 
ewentualne wprowadzenia apteki. Będzie to możliwe dopiero po zrealizowaniu inwestycji 
w zakresie rozbudowy budynku E, jeśli przebiegnie to zgodnie z harmonogramem. Realny 
termin to 2024 r.  W dniu dzisiejszym nie można prowadzać takiej działalności w nowym 
budynku Powiatowego Centrum Zdrowia.  
Radna Ewa Kończyńska zapytała czy pan starosta wie coś na temat poszerzenia drogi od 
nowego ronda, przy starym trakcie do strefy ekonomicznej i autostrady? Ścieżka rowerowa 
zakończyła się donikąd. Przy tej drodze są wypadki śmiertelne i radna nie widzi jakiegoś 
ruchu, żeby tą drogę poszerzyć i zrobić ją bardziej bezpieczną.  Radna wie, że to nie jest 
w gestii starostwa, ale na pewno takie rozmowy się toczą i radna chciałaby wiedzieć, bo to są 
pytania wyborców, mieszkańców Brześcia Kuj. - co się robi w kierunku, żeby ta droga od 
nowego ronda do strefy ekonomicznej do Pikutkowa była poszerzona i bezpieczna. Radna 
zapytała czy pan starosta wie coś ten temat?  
Starosta Włocławski stwierdził, że tak jak powiedziała pani radna, w sprawie odcinka 
rozbudowy tej drogi, dotyczący wykonania drugiego pasa, kierowane są wnioski z wielu 
instytucji, także od powiatu, także w wyniku interpelacji radnych czy wystąpień na sesji rady 
powiatu. Podobne wnioski składane są przez samorząd miasta, przez samorząd Brześcia 
Kujawskiego i różnych przedsiębiorców, bo wszyscy wiedzą, jak ten odcinek jest 
niebezpieczny, potrzebny ze względu na połączenie z autostradą, z funkcjonującą strefą 
ekonomiczną. Nie jest to zadanie powiatu, jest  to droga krajowa. Starosta nie posiada 
żadnych informacji, żeby coś w tym temacie się działo i żeby nawet ktoś rozpoczął jakieś 
prace koncepcyjne, projektowe w zakresie przebudowy tej drogi. Te wnioski, jak ma to 
miejsce do tej pory, będzie się kierować i w przyszłości. Starosta stwierdził, że nic w temacie 
rozbudowy tej drogi się nie dzieje. Jest prowadzona inwestycja przez samorząd miasta, 
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Włocławka w zakresie wykonania ronda, alternatywy do drogi w Michelinie i jeden taki plus, 
ale to jest promil rozwiązania problemu, że na tym najtrudniejszym skrzyżowaniu będzie 
bezpieczniej, natomiast o samej rozbudowie tej drogi na pozostałym odcinku starosta nie 
posiada informacji, żeby coś się działo. 
Radna Ewa Kończyńska powiedziała, że może ktoś z obecnych na sali czy pan starosta 
jednak mimo wszystko uruchomi jakąś procedurę, która będzie docierała do rządzących, do 
decydentów, do tych, którzy zarządzają tą drogą, żeby ten temat zaczął być żywy, aktywny 
i żeby się zakończył pozytywnie. To dotyczy mieszkańców Brześcia Kuj., Lubrańca, Izbicy 
Kuj., Boniewa.  Bardzo wiele ludzi jeździ, tą drogą. Może radni czy pan starosta jakoś 
uaktywni ten temat, żeby go ożywić. Może pan starosta wystąpi do Dróg Krajowych 
i Autostrad z pismem, że takie są głosy z powiatu, czy jakoś inaczej, wspólnie napisze się 
pismo. Tak, jak droga w Kowalu została zrobiona, żeby i ta droga została zrobiona.  
Starosta Włocławski stwierdził, że może tylko powtórzyć, że te wnioski od powiatu 
w różnych formach i od innych samorządów były kierowane już wielokrotnie do Ministra 
Infrastruktury, do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad, do parlamentarzystów 
z regionu. Niestety nikt z tych osób do tej pory nie był na tyle sprawczy, żeby spowodował 
podjęcie decyzji o realizacji tego zadania. Oczywiście można skierować ten wniosek do nowo 
wybranych parlamentarzystów, bo to ważne zadanie dla wszystkich. Starosta ma nadzieję, że 
spowodują, że to zadanie uda się zrealizować i na pewno to zrobi się  i będzie się czekać na 
rozwój wydarzeń. Za tę drogę odpowiada Minister Infrastruktury, Generalna Dyrekcji Dróg 
Krajowych i Autostrad. Tak, jak w powiecie radni są  wyznacznikiem kierunków działalności, 
inwestycji i starosta realizuje uchwalone przez radę uchwały, tak w rządzie budżet uchwala 
sejm i to jest główny adresat realizacji tego zadania, i w ostatnich latach do 
parlamentarzystów takie wnioski były kierowane i niestety bez efektu. 
Radna Ewa Kończyńska poprosiła, żeby ponowić w imieniu rady powiatu te wnioski i nie 
czekać aż tam ktoś nauczy się pracować w rządzie, tylko ponowić te wnioski. 
 
17) Zamknięcie obrad LX Sesji Rady Powiatu.  
 
Przewodniczący Rady w związku ze zrealizowaniem porządku obrad, w dniu 9 listopada 
2023 r. o godz. 13:32 zamknął LX Sesję Rady Powiatu we Włocławku.  
  
 

        Przewodniczący Rady  
 
Zygmunt Stanisław Wierzowiecki  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ze Starostwa Powiatowego protokołowały: 

1) Katarzyna Dąbrowska – Czerwińska ………. 
2) Anita Sudomir – Ozdoba ………………….. 

 


